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 منتدى البرلمانيين الشباب
 

 2024 – 2023الأنشطة المتعلقة بالشباب 

 والأنشطة القادمة 2023أكتوبر تشرين الأول/تقرير عن الأنشطة التي تم تنفيذها منذ 

 

 يعمل الاتحاد البرلماني الدولي على تمكين البرلمانيين الشباب من أجل تعزيز وتجديد الديمقراطيات وجعلها أكثر تمثيلاا 
ا لتعزيز مشاركة تاريخيا  قراراا ، اعتمدت البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي 2010عام اللجميع الأجيال. وفي 

الشباب في العملية الديمقراطية. وعلى الرغم من هذا الالتزام السياسي الواضح والتقدم المبدئي، فإن مستوى تمثيل 
نصف سكان العالم هم إن . الدولي، لا يزال منخفضاا الشباب في البرلمان، كما يقاس بانتظام من قبل الاتحاد البرلماني 

وأقل من  % فقط من أعضاء البرلمان على مستوى العالم هم في سن الثلاثين2.8تحت سن الثلاثين، في حين أن 
 نصفهم من النساء الشابات.

تتضمن الحملة  أقول نعم للشباب في البرلمان!  ولمعالجة الفجوة في تمثيل الشباب، أطلق الاتحاد البرلماني الدولي مبادرة
ستة تعهدات حددها البرلمانيون الشباب باعتبارها أكثر الطرق تأثيراا لإحداث التغيير: تعزيز حصص الشباب، ومواءمة 
سن الأهلية مع سن التصويت، ودعم قنوات الشباب في البرلمان، وتمكين البرلمانيين الشباب، وتوجيه الشباب الطامحين، 

من صانعي التغيير  1500 حوالى، انضم بالفعل 2024فبراير شباط/ 16اعتباراا من و والدعوة إلى مشاركة الشباب. 
غيرها رئيس برلمان ورؤساء دول ووكالات الأمم المتحدة و  60عضو برلمان وأكثر من  700إلى الحملة، بما في ذلك 

 المنظمات الدولية.من 
لأنشطة التالية لتعزيز مشاركة الشباب في البرلمان وفي ، نظم الاتحاد البرلماني الدولي ا2023أكتوبر تشرين الأول/منذ 

 الاتحاد البرلماني الدولي:

  للاتحاد البرلماني الدولي 148الجمعية العامة الـ       
 والاجتماعات ذات الصلة        

 2024آذار/مارس  27-23 )سويسرا(جنيف،     
 

http://archive.ipu.org/conf-e/122/Res-3.htm
http://archive.ipu.org/conf-e/122/Res-3.htm
https://www.ipu.org/i-say-yes
https://www.ipu.org/i-say-yes
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تشرين في لواندا ) 147الـ العامة اجتماعات منتدى البرلمانيين الشباب ومجلس إدارته في الجمعية  عُقدت• 
 .2023نوفمبر ين الثاني/تشر  7(. كما عُقد اجتماع غير رسمي عبر الإنترنت لمجلس الإدارة في 2023أكتوبر الأول/

 شباب في البرلمانات الوطنية.المشاركة حول  2023للعام  الاتحاد البرلماني الدولي تقرير صدارإتم • 
شراكات  كيف يمكن للنساء وأعضاء البرلمان الشباب أن يحدثوا فرقاا في إدارة المناخ؟بعنوان  ةخاص فعالية عُقدت• 

 (.2023ديسمبر كانون الأول/  6)  (COP28) لمؤتمر الأطراف 28الـفي المنطقة الزرقاء في الدورة من أجل التغيير 
، بما في ذلك من خلال إطلاق الحملة على المستوى في البرلمان! أقول نعم للشباب الترويج لشعارحملة  تاستمر • 

 (.2023ديسمبر /كانون الأول الوطني في تشيلي )
الشباب حول القيادة والتواصل  برلمانيينالتمكين للاتحاد البرلماني الدولي، عُقدت دورة تدريبية للفي إطار سلسلة • 
مارس آذار/ 5( وإحاطة للنواب الشباب حول الرعاية المتساوية للتمثيل المتساوي )2023نوفمبر تشرين الثاني/ 28)

2024.) 
 ساهم النواب الشباب في المداولات الدولية.• 

 أدناه مزيد من المعلومات حول هذه الأنشطة، بالإضافة إلى قائمة بالأنشطة المستقبلية.يتوفر 

 

 2023أكتوبر تشرين الأول/.نظرة عامة على الأنشطة منذ 1

 147الـ العامة اجتماعات منتدى البرلمانيين الشباب ومجلس إدارته في الجمعية

دولة،  57من  شاباا  نائباا  86. وضم المنتدى 2023أكتوبر تشرين الأول/ 24انعقد منتدى البرلمانيين الشباب في 
 % منهم من النساء.41

وقام أعضاء المنتدى بتقييم مشاركة الشباب في بلدانهم وتبادلوا الخبرات والممارسات الجيدة، بما في ذلك الانتخابات 
قيادية في المؤتمرات الدولية  ب الشباب أدواراا الشباب مناصبهم، وتولي النوا برلمانيينالأخيرة التي تولى فيها عدد أكبر من ال

، وتعزيز التواصل مع الناخبين الشباب. كما تم عرض التقرير الجديد  (COP 28)لمؤتمر الأطراف 28ـمثل الدورة ال
، مما يؤكد استمرار انخفاض مستويات مشاركة الشباب في مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنيةحول  2023لعام 

ت والخطوات اللازمة لاتخاذ الإجراءات اللازمة. كما عقد المنتدى جلسات استماع مع المرشحين لرئاسة الاتحاد البرلمانا
 البرلماني الدولي.
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وفي اجتماعه، كرر مجلس إدارة منتدى البرلمانيين الشباب دعوته لتعديل النظام الأساسي وقواعد الاتحاد البرلماني الدولي 
عاماا. كما قرروا اتخاذ خطوات لتسهيل إنشاء مركز للشباب في إطار  40ى لسن النائب الشاب إلى قصلخفض الحد الأ

مركز الاتحاد البرلماني الدولي للابتكار في البرلمان. تم عقد اجتماع غير رسمي لمجلس إدارة منتدى البرلمانيين الشباب عبر 
 الإنساني في غزة. لمناقشة الوضع 2023نوفمبر تشرين الثاني/ 7الإنترنت في 

،  برلمانياا  188للاتحاد البرلماني الدولي، كان هناك  147الـ  العامة شاركوا في الجمعية برلمانياا  622ومن بين إجمالي  شاباا
% على الأقل من المندوبين 25% من المندوبين. وقد تجاوز هذا هدف المنتدى المتمثل في أن يكون 31أي ما يعادل 

 عاماا. 40، مما يعطي زخماا إضافياا لهدف أعلى من خلال خفض الحد الأقصى للسن إلى البرلمانيين شباباا 

 

 حول مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنية 2023طلاق تقرير الاتحاد البرلماني الدولي لعام إ

الـ العامة في الجمعية  مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنيةبشأن  2023تم إطلاق تقرير الاتحاد البرلماني الدولي لعام 
في للاتحاد البرلماني الدولي. ويقدم التقرير بيانات محدثة عن مستويات مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنية، بما  147

، وبيانات مصنفة على أساس الجنس، ومعلومات عن حصص الشباب، واللجان والتجمعات برلمانيينذلك أعمار ال
 المزيد.غيرها الشباب، و  لبرلمانيينالحزبية ل

 وتشمل النتائج الرئيسية للتقرير ما يلي:

 عاماا أو أقل. 40أعمارهم % فقط تبلغ 18.8عاماا أو أقل، و 30% فقط من برلمانيي العالم تبلغ أعمارهم 2.8• 

 سنة أو أقل. 30بعمر  برلمانيين% من البرلمانات لا يوجد فيها 39• 

 بشكل غير متناسب مقارنة بالرجال في جميع الفئات العمرية. ناقصاا  لا تزال المرأة ممثلة تمثيلاا • 

 نصب.% من مجالس البرلمان تفرض "وقت انتظار" بين سن التصويت وسن الأهلية لشغل م70• 

 لحملة الشباب، يقدم التقرير أيضاا معلومات أساسية حول تنفيذ المبادئ الستة البرلمانيينوبالاعتماد على مقابلات مع 
 ."!نقل نعم للشباب في البرلما"

 

https://www.ipu.org/resources/publications/reports/2023-10/youth-participation-in-national-parliaments-2023
https://www.ipu.org/resources/publications/reports/2023-10/youth-participation-in-national-parliaments-2023
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مع النساء حول الشراكات من أجل التغيير  (COP 28لمؤتمر الأطراف ) 28لدورة الـلفي المنطقة الزرقاء  فعالية
 البرلمانيات والبرلمانيين الشباب

ديسمبر كانون الأول/  6له على الإطلاق في المنطقة الزرقاء لمؤتمر الأطراف في  فعاليةعقد الاتحاد البرلماني الدولي أول 
: شراكات من أجل التغيير. فرقاا أن يحدثوا  لنساء البرلمانيات والبرلمانيين الشبابلفي دبي، بعنوان كيف يمكن  2023

منتدى البرلمانيين الشباب لتعزيز الروابط مع مجموعات الشباب بشأن إدارة مناقشات أجراها مجلس  ه الفعاليةهذ سبق
 ت. وقد جمع2023مايو أيار/الشباب في مفاوضات المناخ عقدت في  تمكين إحاطة حول سلسلةو العمل المناخي، 

ضافة إلى قادة وممثلي المجتمع المدني والمنظمات الدولية لوضع برلمانيات، بالإنساء شاباا و برلمانياا  60أكثر من  فعاليةال
استراتيجية حول كيفية الشراكة بشكل أفضل في العمل المناخي. وتم التأكيد على دور البرلمانات في تشجيع المفاوضين 

ضمان اتباع نهج الشباب كجزء من الوفود الحكومية الرسمية، وكذلك تحسين الشراكة مع المؤسسات العلمية والبحثية ل
عن رغبتهم في العمل بشكل أوثق مع مجموعات الشباب  برلمانيونقائم على الأدلة في سياسات المناخ. كما أعرب ال

لزيادة قدرتهم على مساءلة الحكومات عن التزاماتها المناخية ومشاريع القوانين التي من شأنها تمكين بلدانهم من تنفيذ 
 التدابير اللازمة.

 !نعم للشباب في البرلمانحملة أقول 

وشارك في  !أقول نعممن صانعي التغيير بالتسجيل في حملة  1500 حوالى، قام 2024فبراير شباط/ 16اعتباراا من 
 رئيس برلمان ورؤساء دول ووكالات الأمم المتحدة ومنظمات دولية أخرى. 60وأكثر من  اا برلماني اا عضو  700الحملة 

، 2023ديسمبر كانون الأول/وواصل الاتحاد البرلماني الدولي دعم البرلمانات في إطلاق الحملة وتنفيذ تعهداتها. وفي  
 انطلقت الحملة في تشيلي، بمشاركة العشرات من النواب الجدد من البلاد.

نمار وتايلاند وزامبيا والبلدان وتجري المناقشات أيضاا لدعم إطلاق الحملة وتنفيذها في برلمانات أخرى، بما في ذلك ميا
 والبرلمانات الانتقالية في منطقة الساحل.

 لسلة تمكين للبرلمانيين الشبابس

 الشباب. برلمانيينواصل الاتحاد البرلماني الدولي سلسلة من أنشطة بناء القدرات كجزء من سلسلة تمكين ال
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: ورشة عمل تدريبية لأعضاء البرلمان فعاليتين، استضاف الاتحاد البرلماني الدولي 2023أكتوبر تشرين الأول/منذ 
( وإحاطة للنواب الشباب حول الرعاية المتساوية من 2023نوفمبر تشرين الثاني/ 28الشباب حول القيادة والتواصل )

 مشاركاا  57ما مجموعه  فعاليتانال ترأة(. وضمبمناسبة اليوم العالمي للم 2024مارس آذار/ 5أجل التمثيل المتساوي )
 %(.42شابة ) 24بلد. وكان من بين المشاركين  26)برلمانيون وموظفون برلمانيون( من 

خلال جلسة الإحاطة حول الرعاية المتساوية من أجل التمثيل المتساوي، ناقش المشاركون تأثير الرعاية المتساوية على و 
وا بتقييم التقدم والتحديات في تنفيذ السياسات والمبادرات المتعلقة بالرعاية المتساوية، بما في المساواة بين الجنسين. وقام

ذلك في البرلمان. وتم تقديم توصيات بشأن الكيفية التي يمكن بها للبرلمانيين الشباب تسريع التقدم في مجال الرعاية 
ع للآباء، رجال في الدعوة إلى سياسات الرعاية، وبدء تجم  المتساوية لتمثيل الشابات في البرلمان. وشمل ذلك إشراك ال

والتحول إلى برلمانات رعاية من خلال توفير احتياجات الرعاية الكاملة لأعضاء البرلمان والموظفين من الرجال والنساء 
عد لشؤون الشباب في مكتب أثناء قيامهم بواجباتهم البرلمانية. وساهم في الإحاطة السيد فيليبي بولييه، الأمين العام المسا

 الأمم المتحدة للشباب، ودعا إلى إزالة الحواجز الثقافية والهيكلية التي تحول دون المشاركة الهادفة للشباب.

 الشباب يساهمون في المداولات الدولية برلمانيينعزيز الروابط مع المنظمات الشبابية؛ الت

مع أهداف المنتدى المتمثلة في تعزيز الروابط بين البرلمانات والشباب والمساهمة في المداولات الدولية، تم تنظيم  تماشياا 
 أنشطة مختلفة:

 (COP 28)لمؤتمر الأطراف  28الـالدورة مشاركة البرلمانيين الشباب في • 

o أن يحدثوا فرقاا: شراكات من أجل التغيير ساء البرلمانيات والبرلمانيين الشبابكيف يمكن للن، فعالية الخاصةال 
 (2023ديسمبر كانون الأول/  6)دبي، 

o  لمؤتمر الأطراف 28الـالاجتماعات البرلمانية في الدورة (COP 28)  ،ديسمبر كانون الأول/  6و 5)دبي
2023) 

 9و 8)مستقبل سلمي من أجل  توجيهاتوضع حد للنزاعات: جلسة الاستماع البرلمانية في الأمم المتحدة، • 
 (2024فبراير شباط/
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 2024و 2023. الأنشطة القادمة المتعلقة بالشباب في عامي 2

 14إلى  12المؤتمر العالمي العاشر للاتحاد البرلماني الدولي للبرلمانيين الشباب، المقرر عقده في الفترة من  •
 في يريفان )أرمينيا(. 2024سبتمبر أيلول/

وستستمر  "أقول نعم للشباب في البرلمان"!دعم الأنشطة الرامية إلى مساعدة البرلمانات على تعزيز وتنفيذ مبادرة  •
 الحملة، بما في ذلك المساعدة في إطلاق الحملة في البرلمانات الوطنية وتقديم الدعم الفني لتنفيذ التعهدات.

الشباب، مثل وحدات الاتحاد البرلماني الدولي بشأن القيادة  للبرلمانيينمواصلة التدريب عبر الإنترنت وخارجه  •
 والتوجيه والتواصل للبرلمانيين الشباب.

 استمرار الإحاطات عبر الإنترنت كجزء من سلسلة التمكين. •
 .2024أغسطس آب/ 12لاحتفال باليوم العالمي للشباب في ا •
لك منتدى الشباب التابع للمجلس الاقتصادي الشباب في المداولات الدولية، بما في ذ برلمانيينمساهمة ال •

 برلمانيين الشباب( ومبادرة البنك الدولي العالمية لل2024أبريل نيسان/ 18-16والاجتماعي للأمم المتحدة )
 (.2024أبريل نيسان/)

 ةلشراكا

ويتم الحفاظ عليها مع الأمين العام المساعد للأمم المتحدة لشؤون الشباب، وبرنامج الأمم  موجودة، شراكاتإن ال
منتدى جيل المساواة، و المتحدة الإنمائي، ومفوضية الأمم المتحدة السامية لحقوق الإنسان، ومنظمة الصحة العالمية، 

مؤسسة كوفي عنان، والمعهد الديمقراطي الوطني، والشراكة من أجل صحة الأم والوليد والطفل، ومجموعة البنك الدولي، و 
 والأكاديميين وغيرهم الكثير. ،المنظمات الشبابيةو  ،، ومختلف المنظمات الدولية والإقليمية والوطنيةالخطة الدولية ومنظمة
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Forum of Young Parliamentarians   
 

Youth-related activities in 2023-2024 
 

Report on activities carried out since October 2023 and upcoming activities 
 

The IPU works for the empowerment of young parliamentarians to strengthen and 
rejuvenate democracies and make them more representative of all generations. In 2010, 
IPU Member Parliaments adopted a landmark resolution to promote youth participation 
in the democratic process. Despite this clear political commitment and tentative 
progress, the level of youth representation in parliament, as measured regularly by the 
IPU, remains low. Half the world’s population is under 30, while only 2.8% of MPs 
globally are 30 and under and less than half of them are young women.  
 
To address the gap in youth representation, the IPU launched the I Say Yes to Youth in 
Parliament! campaign with six pledges identified by young parliamentarians as the most 
impactful ways to generate change: promoting youth quotas, aligning the age of eligibility 
with that of voting, supporting youth channels in parliament, empowering young 
parliamentarians, mentoring young aspirants and advocating for youth participation. As 
of 16 February 2024, close to 1500 changemakers have already joined the campaign, 
including 700 MPs, and more than 60 Speakers of Parliament, Heads of State, United 
Nations agencies and other international organizations.  
 
Since October 2023, the IPU has organized the following activities to enhance youth 
participation in parliament and in the IPU: 

• Meetings of the Forum of Young Parliamentarians and its Board were held at the 
147th Assembly in Luanda (October 2023). An online informal meeting of the 
Board was also held on 7 November 2023.  

• The 2023 IPU Youth participation in national parliaments report was launched.  

• A special event entitled How can women and young MPs make the difference in 
climate governance? Partnerships for change was held in the blue zone at COP 28 
(6 December 2023). 

• Promotion of the I Say Yes to Youth in Parliament! campaign continued, including 
through a national launch of the campaign in Chile (December 2023). 

• In the framework of the IPU’s Empowerment Series, a training session for young 
MPs on leadership and communication (28 November 2023) and a briefing for 
young MPs on equal care for equal representation (5 March 2024) were held.   

• Young MPs contributed to international deliberations.  

 

More information on these activities is provided below, along with a list of future 
activities. 
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1. OVERVIEW OF ACTIVITIES SINCE OCTOBER 2023 
 
Meetings of the Forum of Young Parliamentarians and its Board at the 147th Assembly 
 
The Forum of Young Parliamentarians was held on 24 October 2023. It brought together 86 young 
MPs from 57 countries, 41% of whom were women.  
 
The Forum members took stock of youth participation in their countries and shared experiences 
and good practices, including recent elections where higher numbers of young MPs took office, 
young MPs taking on leadership roles at international conferences such as COP 28, and enhanced 
outreach to youth constituents. The new 2023 report Youth participation in national parliaments 
was also presented, underlining the persistent low levels of youth participation in parliament and 
steps to take action. The Forum also held hearings with candidates for President of the IPU.   
 
At its meeting, the Board of the Forum of Young Parliamentarians reiterated its call to amend the 
Statutes and Rules of the IPU to lower the age limit to be considered a young MP to 40 years old. 
They also decided to take steps to facilitate the establishment of a youth hub within the framework 
of the IPU Centre for Innovation in Parliament (CIP). An informal meeting of the Board of the Forum 
of Young Parliamentarians was held online on 7 November 2023 to discuss the humanitarian 
situation in Gaza.  
 
Out of the 622 total number of MPs who took part in the 147th IPU Assembly, 188 were young 
MPs, amounting to 31% of delegates. This surpassed the Forum’s target of at least 25% of 
parliamentary delegates being young MPs, giving further impetus to aim higher by lowering the age 
limit to 40. 
 
Launch of the 2023 IPU report on Youth participation in national parliaments 
 
The 2023 IPU report Youth participation in national parliaments was launched at the 147th IPU 
Assembly. The report provides updated data on levels of youth participation in national 
parliaments, including the ages of MPs, disaggregated data based on gender, information on youth 
quotas, committees and caucuses of young MPs, and more.  
 
Key findings from the report include: 

• Only 2.8% of the world’s parliamentarians are 30 years of age and under, and only 18.8% 
are 40 and under. 

• 39% of parliaments have no MPs 30 years of age and under.  

• Women remain disproportionately underrepresented compared to men across all age 
categories.  

• 70% of chambers of parliament impose a “waiting time” between voting age and age of 
eligibility for office.  

 
Drawing on interviews with young MPs, the report also provides key takeaways on the 
implementation of the six Say Yes to Youth in Parliament! campaign pledges.  
 
Event in the blue zone of COP 28 on partnerships for change with women and young MPs 
 
The IPU held its first ever event in the blue zone of a COP Conference on 6 December 2023 in Dubai, 
entitled How can women and young MPs make the difference: Partnerships for change. The event 
was preceded by discussions held by the Board of the Forum of Young Parliamentarians to enhance 
links with youth groups on climate action, and an Empowerment Series briefing on youth in climate 
negotiations held in May 2023.  The event brought together over 60 young MPs and women MPs, 
as well as leaders and representatives from civil society and international organizations to strategize 
on how to better partner on climate action. The role of parliaments in promoting youth negotiators as 
part of official government delegations was emphasized, as was better partnering with scientific and 
research institutions to ensure an evidence-based approach to climate policies. MPs also expressed 
a desire to work more closely with youth groups to increase their ability to hold governments 
accountable for climate commitments and draft laws that would enable their countries to implement 
needed measures.  

https://www.ipu.org/resources/publications/reports/2023-10/youth-participation-in-national-parliaments-2023
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I Say Yes to Youth in Parliament! campaign 
 
As of 16 February 2024, close to 1500 changemakers have signed up to the I Say Yes! campaign, 
including 700 MPs, and more than 60 Speakers of Parliament, Heads of State, United Nations 
agencies and other international organizations.  
 
The IPU continued to support parliaments in launching the campaign and implementing campaign 
pledges. In December 2023, the campaign was launched in Chile, with dozens of new MPs from 
the country signing up.   
 
Discussions are also ongoing to support the launch and implementation of the campaign in other 
parliaments, including in Myanmar, Thailand, Zambia, and countries and transitional parliaments in 
the Sahel.  
 
Empowerment Series for young parliamentarians   
 
The IPU continued a series of capacity-building activities as part of its Empowerment Series for 
young MPs.  
 
Since October 2023, the IPU has hosted two events: a training workshop for young MPs on 
leadership and communication (28 November 2023) and a briefing for young MPs on Equal care 
for equal representation (5 March 2024 on the occasion of International Women’s Day). The two 
events brought together a total of 57 participants (parliamentarians and parliamentary staff) from 26 
countries. Among the participants, 24 were young women (42%).  

During the briefing on equal care for equal representation, participants discussed the impact of equal 
care on gender equality. They took stock of advances and challenges in implementing policies and 
initiatives on equal care, including in parliament. Recommendations were made on how young 
parliamentarians can accelerate progress in equal care for young women's representation in 
parliament. These included engaging men in advocacy for care policies, starting a fathers’ caucus, 
and becoming caring parliaments by providing fully for the caring needs of men and women MPs and 
staff as they carry out their parliamentary duties. Mr. Felipe Paullier, Assistant Secretary-General for 
Youth Affairs from the UN Youth Office contributed to the briefing and called for removing cultural 
and structural barriers to meaningful youth participation. 

 
Strengthening links with youth organizations; young MPs contributing to international 
deliberations 
 
In line with the Forum’s objectives to strengthen links between parliaments and young people and 
contribute to international deliberations, various activities took place: 

• Young parliamentarians participating at COP 28 

o The special event, How can women and young MPs make the difference: 
Partnerships for change (Dubai, 6 December 2023) 

o Parliamentary meetings at COP 28 (Dubai, 5 and 6 December 2023)  

• The Parliamentary Hearing at the United Nations, Putting an end to conflicts: Prescriptions 
for a peaceful future (8 and 9 February 2024) 

2. UPCOMING YOUTH-RELATED ACTIVITIES IN 2023 AND 2024 

• The Tenth IPU Global Conference of Young Parliamentarians, to take place 12–14 

September 2024 in Yerevan (Armenia). 

• Support activities to help parliaments promote and implement the I Say Yes to Youth in 
Parliament! campaign will continue, including to help launch the campaign in national 
parliaments and provide technical support to implement pledges.  
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• Continued online and offline training for young MPs, such as IPU modules on leadership, 
mentorship and communication for young parliamentarians. 

• Continued online briefings as part of the Empowerment Series. 

• Celebration of International Youth Day on 12 August 2024. 

• Contribution of young MPs to international deliberations, including the the UN Economic 
and Social Council (ECOSOC) Youth Forum (16–18 April 2024) and the World Bank 
Global Young MP Initiative (April 2024). 

 
Partnerships 
 
Partnerships exist and are maintained with the United Nations Assistant Secretary-General for 
Youth Affairs, the United Nations Development Programme (UNDP), the United Nations Office of 
the High Commissioner for Human Rights (OHCHR), the World Health Organisation (WHO), the 
Generation Equality Forum (GEF), the Partnership for Maternal, Newborn and Child Health 
(PMNCH), the World Bank Group, the Kofi Annan Foundation (KAF), the National Democratic 
Institute (NDI), Plan International, various international, regional and national youth organizations, 
academics and many others.  


